
   
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VIII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

23.11.2021                                          м. Черкаси                                              № 6 

 

засідання постійної комісії обласної ради  

з питань охорони здоров’я та соціального захисту населення 

 

Всього членів комісії   - 8 

На засіданні присутні   - 7  

 

ПРИСУТНІ: 

голова комісії – Журба С. В.  

секретар комісії – Сущенко Л. М. 

члени комісії: Волгіна С. І. (з питань №№ 3-8), Добрянська І. І. (з питань 

№№ 2-8), Зирянова З. Г., Качан Н. Г., Кондрацький М. І.  

 

ВІДСУТНІ члени комісії: Судакевич В. Г. 

 

Присутні запрошені: 

1. Бабіченко  

Світлана Володимирівна 

- начальник бюджетного управління 

Департаменту фінансів Черкаської ОДА  

2. Голобока  

Любов Анатоліївна  

 

- кандидат на посаду директора 

Малостаросільського 

психоневрологічного інтернату 

3. Лапін 

Андрій Сергійович 

- директор Департаменту будівництва 

Черкаської ОДА 

4. Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник управління юридичного 

забезпечення та роботи з персоналом 

виконавчого апарату обласної ради 

5. Нелезенко  

Ніна Петрівна 

- заступник начальника управління, 

начальник відділу з питань оренди 

управління об’єктами спільної власності 

територіальних громад області 

виконавчого апарату обласної ради 

6. Омелян  

Світлана Миколаївна  

 

- кандидат на посаду директора 

Гельмязівського психоневрологічного 

інтернату 

7. Савенко - начальник Управління охорони здоров’я 
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Юрій Павлович Черкаської ОДА 

8. Цаподой  

Сергій Васильович 

- кандидат на посаду директора 

Смілянського дитячого будинку-інтернату 

9. Чикало 

Руслан Олександрович 

- директор Департаменту соціального 

захисту населення Черкаської ОДА 

10. Шило 

Віталій Миколайович  

 

- кандидат на посаду директора 

комунального некомерційного 

підприємства «Черкаська обласна лікарня 

Черкаської обласної ради» 
 

Список реєстрації запрошених додається до протоколу (додаток 1). 

У засіданні взяли участь заступники голови обласної ради: 

Доманський В. М., Лісовий С. М. 
 

Порядок денний: 

1. Про  внесення  змін  до   рішення  обласної   ради  від  24.12.2020 

№ 4-8/VIII «Про обласний бюджет Черкаської області на 2021 рік» 
Доповідає: 

Бабіченко  

Світлана Володимирівна 

- начальник бюджетного управління 

Департаменту фінансів Черкаської ОДА  

2. Про призначення ГОЛОБОКОЇ Любові Анатоліївни на посаду 

директора Малостаросільського психоневрологічного інтернату  
Доповідає: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник управління юридичного 

забезпечення та роботи з персоналом 

виконавчого апарату обласної ради 

3. Про призначення ОМЕЛЯН Світлани Миколаївни на посаду 

директора Гельмязівського психоневрологічного інтернату  
Доповідає: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник управління юридичного 

забезпечення та роботи з персоналом 

виконавчого апарату обласної ради 

4. Про призначення ШИЛА Віталія Миколайовича на посаду 

директора комунального некомерційного підприємства «Черкаська обласна 

лікарня Черкаської обласної ради»  
Доповідає: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник управління юридичного 

забезпечення та роботи з персоналом 

виконавчого апарату обласної ради 

5. Про призначення ЦАПОДОЯ Сергія Васильовича на посаду 

директора Смілянського дитячого будинку-інтернату  

Доповідає: 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник управління юридичного 

забезпечення та роботи з персоналом 

виконавчого апарату обласної ради 



3 
 

6. Про  внесення  змін  до   рішення  обласної  ради  від  11.10.2019  

№ 32-24/VII «Про Порядок складання, затвердження та контролю виконання 

фінансового плану закладу охорони здоров’я, що належить до спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Черкаської області та діє в 

організаційно-правовій формі комунального некомерційного підприємства»  

Доповідає: 

Нелезенко  

Ніна Петрівна 

- заступник начальника управління, 

начальник відділу з питань оренди 

управління об’єктами спільної власності 

територіальних громад області виконавчого 

апарату обласної ради 

7. Про актуалізацію обласної Програми «Безбар'єрна Черкащина» від 

06.06.2008 № 18-6/V  

Доповідає: 

Лапін 

Андрій Сергійович 

- директор Департаменту будівництва 

Черкаської ОДА 

8. Про розгляд звернення Комиз Т. І. щодо передбачення коштів в 

обласному бюджеті на 2022 рік для лікування пацієнта Комиза Д. В. з 

рідкісним (орфанним) захворюванням – СМА 

Доповідає: 

Журба 

Світлана Василівна 

- голова постійної комісії обласної ради з 

питань охорони здоров’я та соціального 

захисту населення 

 

Голосування за порядок денний: 

 

«За» – 5,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосували» – 0. 

 

Порядок денний затверджено. 

 

1. СЛУХАЛИ: 

Бабіченко С.В., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення «Про 

внесення змін до рішення обласної ради від 24.12.2020 № 4-8/VIII». 

Доповідач повідомила, що запропоновані зміни передбачають 

перерозподіл видатків на забезпечення потреби в коштах на проведення 

розрахунків за спожиті комунальні послуги та енергоносії, зокрема, по 

Управлінню охорони здоров’я облдержадміністрації на суму 4 944,4 тис. грн; 

по Службі у справах дітей – 224,2 тис. грн.  

По Департаменту соціального захисту населення облдержадміністрації, 

в межах загального обсягу видатків, перерозподіляються кошти на 

проведення поточних видатків по Смілянському дитячому будинку-інтернату 

на суму 61 тис. грн та Центру по нарахуванню та здійсненню соціальних 

виплат – 75 тис. грн для виплати заробітної плати працівникам Центру. Крім 
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того, Департаменту соціального захисту населення облдержадміністрації 

проводиться розподіл субвенції в сумі 2,8 млн грн з державного бюджету на 

придбання житла внутрішньо переміщеним особам.  

В межах загального обсягу субвенції перерозподіляються кошти, які 

передбачені на територіальні громади, на м. Черкаси виділяється субвенція в 

розмірі 50 тис. грн. 

Доповідач повідомила також, що в проєкті рішення «Про внесення змін 

до рішення обласної ради від 24.12.2020 № 4-8/VIII» враховані зміни, внесені 

розпорядженнями облдержадміністрації в міжсесійний період. 

Проєкт рішення додається до протоколу (додаток 2). 

 

ВИРІШИЛИ:  

підтримати запропоновані зміни до обласного бюджету, проєкт 

рішення «Про внесення змін до рішення обласної ради від 24.12.2020 № 4-

8/VIII» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок № 6/1 додається до протоколу (додаток 3). 

 

«За» – 5,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0   «Не голосували» – 0 

 

До засідання приєдналась Добрянська І. І. 

 

2. СЛУХАЛИ: 

Мазур Л. О., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення «Про 

призначення ГОЛОБОКОЇ Л. А. на посаду директора Малостаросільського 

психоневрологічного інтернату». 

Доповідач повідомила, що за результатами проведеного конкурсного 

відбору претендентів на зайняття посади директора Малостаросільського 

психоневрологічного інтернату переможцем визначено Голобоку Любов 

Анатоліївну.  

Проєктом рішення передбачається укладання контракту з Голобокою 

Любов'ю Анатоліївною строком на 2 роки. 

Проєкт рішення додається до протоколу (додаток 4). 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати кандидатуру Голобокої Любові Анатоліївни для 

призначення на посаду директора Малостаросільського психоневрологічного 

інтернату, а також проєкт рішення «Про призначення ГОЛОБОКОЇ Л. А. на 

посаду директора Малостаросільського психоневрологічного інтернату». 

2. Рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради 

підготовлений проєкт рішення. 

 

Висновок № 6/2 додається до протоколу (додаток 5). 

 

«За» – 6,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0   «Не голосували» – 0 
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До засідання приєдналась Волгіна С. І. 

 
3. СЛУХАЛИ:  

Мазур Л. О., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення «Про 

призначення ОМЕЛЯН С. М. на посаду директора Гельмязівського 

психоневрологічного інтернату». 

Доповідач повідомила, що за результатами проведеного конкурсного 

відбору претендентів на зайняття посади директора Гельмязівського 

психоневрологічного інтернату переможцем визначено Омелян Світлану 

Миколаївну. 

Проєктом рішення передбачається укладання контракту з Омелян 

Світланою Миколаївною строком на 2 роки. 

Проєкт рішення додається до протоколу (додаток 6). 

 
ВИСТУПИЛИ: 

Кондрацький М. І. поцікавився, чи дійсно Уповноваженим Верховної 

Ради України з прав людини під час перевірки роботи закладу були виявлені 

значні порушення. 

Омелян С. М. повідомила, що значна частина зауважень була висунена 

помилково. Зауваження щодо норм харчування пов’язані з застарілими 

нормативами Держпродспоживслужби і від керівництва закладу не залежать. 

Повідомила також про щорічне перебивання і чистку подушок, оскільки 

придбання нових подушок є значним фінансовим навантаженням для 

інтернату. 

Чикало Р. О. пояснив, що Уповноваженим Верховної Ради України з 

прав людини проводилась перевірка Гельмязівського психоневрологічного 

інтернату. За результатами перевірки було вказано на порушення, які 

необхідно було виправити. Всі зауваження були враховані адміністрацією 

закладу. Повідомив також про заходи, вжиті відносно працівників, які 

несумлінно ставились до виконання своїх обов’язків. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати кандидатуру Омелян Світлани Миколаївни для 

призначення на посаду директора Гельмязівського психоневрологічного 

інтернату, а також проєкт рішення «Про призначення ОМЕЛЯН С. М. на 

посаду директора Гельмязівського психоневрологічного інтернату». 

2. Рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради 

підготовлений проєкт рішення. 

 

Висновок № 6/3 додається до протоколу (додаток 7). 

 

«За» – 7,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосували» – 0. 
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4. СЛУХАЛИ: 

Мазур Л. О., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення «Про 

призначення ШИЛА В. М. на посаду директора комунального 

некомерційного підприємства «Черкаська обласна лікарня Черкаської 

обласної ради». 

Доповідач повідомила, що за результатами конкурсного відбору 

претендентів на зайняття посади директора комунального некомерційного 

підприємства «Черкаська обласна лікарня Черкаської обласної ради» 

переможцем визнано Шила Віталія Миколайовича. 

Проєктом рішення передбачається укладання контракту з Шилом 

Віталієм Миколайовичем строком на 3 роки. 

Проєкт рішення додається до протоколу (додаток 8). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Кондрацький М. І., Зирянова З. Г., які запропонували внести зміни до 

проєкту рішення збільшивши термін контракту з Шилом В. М. до п’яти 

років. 

Журба С. В. поставила на голосування пропозицію щодо збільшення 

терміну контракту з Шилом Віталієм Миколайовичем до п’яти років 

 

«За» – 7,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосували» – 0 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Підтримати кандидатуру ШИЛА Віталія Миколайовича на посаду 

директора комунального некомерційного підприємства «Черкаська обласна 

лікарня Черкаської обласної ради». 

2. Пропонувати внести до проєкту рішення наступні зміни:  

«В пункті 1 проєкту рішення слова «шляхом укладання з ним 

контракту строком на три роки» замінити словами «шляхом укладання з ним 

контракту строком на п’ять років». 

3. Підтримати проєкт рішення «Про призначення ШИЛА В. М. на 

посаду директора комунального некомерційного підприємства «Черкаська 

обласна лікарня Черкаської обласної ради» зі змінами та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок № 6/4 додається до протоколу (додаток 9). 

 

«За» – 7,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосували» – 0 

 

5. СЛУХАЛИ:  

Мазур Л. О., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення «Про 

призначення ЦАПОДОЯ С. В. на посаду директора Смілянського дитячого 

будинку-інтернату». 
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Доповідач повідомила, що за результатами проведеного конкурсного 

відбору претендентів на зайняття посади директора Смілянського дитячого 

будинку-інтернату переможцем визначено Цаподоя Сергія Васильовича. 

Проєктом рішення передбачається укладання контракту з Цаподоєм 

Сергієм Васильовичем строком на 2 роки. 

Проєкт рішення додається до протоколу (додаток 10). 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Підтримати кандидатуру ЦАПОДОЯ Сергія Васильовича на посаду 

директора Смілянського дитячого будинку-інтернату, а також проєкт 

рішення «Про призначення ЦАПОДОЯ С. В. на посаду директора 

Смілянського дитячого будинку-інтернату». 

2. Рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради 

підготовлений проєкт рішення. 

 

Висновок № 6/5 додається до протоколу (додаток 11). 

 

«За» – 6,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 1,   «Не голосували» – 0. 

 

6. СЛУХАЛИ:  

Нелезенко Н. П., яка ознайомила членів комісії з проєктом рішення 

«Про внесення змін до рішення обласної ради від 11.10.2019 № 32-24/VII». 

Доповідач повідомила, що діючий Порядок складання, затвердження та 

контролю виконання фінансового плану закладу охорони здоров’я, що 

належить до спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст 

Черкаської області та діє в організаційно-правовій формі комунального 

некомерційного підприємства (далі – Порядок) приймався на перехідний 

період коли змінювалася організаційно-правова форма закладів охорони 

здоров’я на комунальні некомерційні підприємства. 

Враховуючи, що процедура зміни організаційно-правової форми 

закладів охорони здоров’я на комунальні некомерційні підприємства 

завершилася Порядок необхідно викласти в новій редакції. 

Проєкт рішення додається до протоколу (додаток 12). 

 
ВИСТУПИЛИ: 

Журба С. В. поцікавилася, які саме зміни були внесені до Порядку.  

Нелезенко Н. П. відповіла, що змінилася форма фінансового плану і, 

відповідно, форма звіту про його виконання. Внесені зміни, зокрема, 

уточнюють, як правильно показати дохідну і витратну частини підприємства. 

Зміни стосуються також строків подання документу (раніше крайній термін 

становило 1 серпня, у новому Порядку – 1 листопада).  

Добрянська І. І., Зирянова З. Г. поцікавились процедурою внесення 

змін до затвердженого фінансового плану підприємств та їх кількістю. 

Нелезенко Н. П. пояснила, що відповідні зміни можна вносити до 

25 числа наступного за звітним місяцем. Таких змін може бути не більше 3. 
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Зирянова З. Г. зазначила, що раніше дозволялось вносити зміни до 

фінансового плану підприємства до 11 разів.  

Журба С. В. заявила, що можливість вносити зміни до фінансового 

плану не більше 3 разів потрібно переглянути оскільки неможливо 

спрогнозувати виконання фінансового плану в IV кварталі, невідомо, що 

заклад отримає від НСЗУ тощо. Запропонувала внести зміни до Порядку 

складання, затвердження та контролю виконання фінансового плану закладу 

охорони здоров’я, що належить до спільної власності територіальних громад 

сіл, селищ, міст Черкаської області та діє в організаційно-правовій формі 

комунального некомерційного підприємства згідно з якими комунальні 

некомерційні підприємства зможуть вносити зміни до фінансового плану не 

менше 4 разів на рік. 

 
ВИРІШИЛИ: 

1. Підтримати проєкт рішення «Про  внесення змін до рішення 

обласної ради від 11.10.2019 № 32-24/VII». 

2. Пропонувати в Порядку складання, затвердження та контролю 

виконання фінансового плану закладу охорони здоров’я, що належить до 

спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Черкаської області 

та діє в організаційно-правовій формі комунального некомерційного 

підприємства передбачити можливість внесення змін до фінансового плану 

комунального некомерційного підприємства не менше 4 разів на рік. 

3. Рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради 

підготовлений проєкт рішення з пропозиціями постійної комісії.  

 

Висновок № 6/6 додається до протоколу (додаток 13). 

 
«За» – 7,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосували» – 0. 

 
7. СЛУХАЛИ:  

Лапіна А. С., який повідомив членам комісії, що можливість для 

кожної людини бути реалізованою, проводити дозвілля повноцінно, 

долучатися до культурних заходів не відчуваючи при цьому жодної 

дискримінації з боку інших – це «суспільна безбар’єрність». Для 

забезпечення цих потреб розроблена Національна стратегія зі створення 

безбар’єрного простору в Україні ініціатором створення якої є Олена 

Зеленська.  

Обласна програма «Безбар'єрна Черкащина» була прийнята у 2008 році. 

У 2021 році було прийнято багато нормативних актів у сфері безбар’єрності, 

це – постанова Кабінету Міністрів України від 26.05.2021 № 537 «Про 

затвердження Порядку проведення моніторингу та оцінки ступеня 

безбар’єрності об’єктів фізичного оточення і послуг для осіб з інвалідністю», 

розпорядження Кабінету Міністрів України від 14.04.2021 № 366-р «Про 

схвалення Національної стратегії із створення безбар’єрного простору в 
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Україні на період до 2030 року», розпорядження Кабінету Міністрів України 

від 04.08.2021 № 883-р «Про затвердження плану заходів на 2021 і 2022 роки 

з реалізації Національної стратегії із створення безбар’єрного простору в 

Україні на період до 2030 року». У зв’язку з цим виникла потреба у внесені 

змін до діючої обласної програми. 

Доповідач зазначив, що враховуючи зауваження виконавчого апарату 

обласної ради було внесено нову редакцію проєкту рішення у зв’язку з чим 

виникла необхідність змінити назву проєкту рішення «Про актуалізацію 

обласної Програми «Безбар'єрна Черкащина» від 06.06.2008 № 18-6/V» на 

«Про внесення змін до рішення обласної ради від 06.06.2008 № 18-6/V». 

Проєкт рішення додається до протоколу (додаток 14). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Журба С. В. зазначила, що питання безбар’єрності є дуже актуальним в 

наш час і для людей, і для закладів, куди вони звертаються. Наголосила на 

важливості існування обласної Програми «Безбар'єрна Черкащина». 

 

ВИРІШИЛИ: 

підтримати проєкт рішення «Про внесення змін до рішення обласної 

ради від 06.06.2008 № 18-6/V» та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

Висновок № 6/7 додається до протоколу (додаток 15). 

 

«За» – 7,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосували» – 0. 

 

8. СЛУХАЛИ:  

Журбу С. В., яка повідомила членам комісії, що до обласної ради 

звернулась Комиз Тамара Іванівна, мати пацієнта з рідкісним орфанним 

захворюванням – спінальною м’язовою атрофією (СМА).  

Заявник просить передбачити кошти в обласному бюджеті на 2022 рік 

для лікування її сина, Комиза Дмитра Васильовича. 

Звернення додається до протоколу (додаток 16). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Савенко Ю. П. повідомив, що обласною комісією для визначення 

необхідності у призначенні, відміні, перерозподілі лікарських засобів та 

відповідних харчових продуктів для спеціального дієтичного споживання, що 

закуповуються за рахунок коштів державного та місцевого бюджетів, а також 

інших джерел, не заборонених законодавством, у тому числі гуманітарної 

допомоги, громадянам, які страждають на рідкісні (орфанні) захворювання 

розглянуто питання доцільності призначення пацієнту Комизу Дмитру 

Васильовичу лікарського засобу «Еврісді» та надано висновок, у якому 

пацієнту рекомендовано застосування лікарського засобу «Еврісді» 

(Рисдиплам) 60 мг із розрахунку 5 мг 1р/добу перорально, пожиттєво.  
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Разом з тим зважаючи на обмежений фінансовий ресурс обласного 

бюджету та враховуючи обсяг коштів, необхідний для забезпечення потреб 

всіх пацієнтів області з СМА (на сьогодні в області на обліку перебуває 12 

дітей та 7 дорослих, хворих на СМА, яким також може бути призначений 

лікарський засіб «Еврісді»), затвердити обласну цільову програму та 

забезпечити її достатнім фінансуванням наразі неможливо. 

Лікування такої кількості пацієнтів лікарським засобом «Еврісді» 

потребує 312 флаконів лікарського засобу на рік на суму близько 68 млн грн.  

Хворі з СМА не отримують лікування за кошти державного бюджету 

України, відсутній напрямок у державній бюджетній програмі і відповідна 

потреба для закупівлі лікарських засобів для пацієнтів з СМА. 

Зирянова З. Г. зауважила, що вартість лікарського засобу «Еврісді» 

станом на серпень 2021 рік збільшилась і становить близько 250 тис. грн за 

1 флакон. Повідомила, що їй відома ситуація з пацієнтом Комизом Д. В. 

Разом з тим, призначення допомоги лише одному хворому призведе до 

звернень інших пацієнтів. Зазначила, що ні Смілянський міський бюджет, ні 

Черкаський обласний бюджет не можуть забезпечити потреби всіх хворих з 

СМА, які перебувають на обліку в Черкаській області. Такі випадки мають 

фінансуватись з державного бюджету України.  

Журба С. В. повідомила, що місцеві програми не забезпечують 

фінансові потреби на лікування громадян з різними рідкісними 

захворюваннями, в тому числі з СМА, в повному обсязі. Зважаючи на високу 

вартість лікування хворих з СМА запропонувала звернутись до Верховної 

Ради України та Кабінету Міністрів України щодо забезпечення пацієнтів, які 

страждають на спінальну м’язову атрофію, лікарськими засобами за кошти 

державного бюджету. Підготовку проєкту рішення щодо зазначеного 

звернення доручити члену постійної комісії з питань охорони здоров’я та 

соціального захисту населення Кондрацькому М. І. 

 

ВИРІШИЛИ: 

підготувати та внести на розгляд сесії обласної ради звернення 

депутатів Черкаської обласної ради до Верховної Ради України та Кабінету 

Міністрів України щодо забезпечення пацієнтів, які страждають на спінальну 

м’язову атрофію, лікарськими засобами за кошти державного бюджету. 

 

Висновок № 6/8 додається до протоколу (додаток 17). 

 

«За» – 7,   «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосували» – 0. 

 

 

 

Голова постійної комісії                                                           С. ЖУРБА 

 

 

Секретар постійної комісії                                                       Л. СУЩЕНКО 


